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Aanwezig :
BGA-bestuur: Kees Schrama (vz); Peter Luiten (pm); Henk Veen;  Bob Schrage (not); Frans
van den Bout (secr);
BGA-commissieleden: Bertus Roeleveld (Jury);  Henk Portengen (Marathon), Jan van der
Harst (Technische cie LB);
Afmeldingen: Albert Gerritsen; Jan Poster.

Verenigingsleden:
Kees & Femke  (Skits);Willem van Lindenberg en Henk-Jan Buurman (Viking); Jannet
Koomen en Gerrit Swartsenburg (STAYC); Els van den Broek (de 5-dorpen); Emiel Lammen
en Bianca den Hartog (Geine e.o.); Jelle Attema en René Nolen (HGI); Ferry Avis en Tjerk
Gualterie van Weezel (ZTIKZ); Corinne Jong (Centrum Ooostzaan); Leonard Franken, Hannie
van Straaten en Binne Johannes Dijkstra (ASV); Fred Molenaar (HCA); Chris van Bijlert
(Poelster); Leo Blackborn en Bertil Vermeulen ( Stg. Waterland); Erik Evers (Amstelbocht);
Hans de Best (Nooitgedacht); Joost Hardick en Dick Betlem (Hogerop) 

Gasten: 
Martijn Hagens, KNSB
Arnold Brinkman, sportondersteuner Gem. Amsterdam, stadsdeel Oost

Locatie: Buffelzaal, Jaap Edenbaan

        AGENDA
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4. Toekomst van het schaatsen op de Jaap Edenbaan
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1. Opening
De voorzitter opent om 19.40 uur de vergadering en heet iedereen welkom. Het bestuur is blij
met de hoge opkomst.

Speciaal welkom worden geheten de heren Martijn Hagens (KNSB) en Arnold Brinkman
(Gemeente Amsterdam).

Op de vorige najaarsvergadering werd een lezing verzorgd door dhr. Carl Mureau van de
KNSB. De conclusie was toen: “samenwerken is noodzaak”. Dit krijgt nu onder agendapunt 4
een vervolg.

2. Mededelingen
Afmeldingen zijn ontvangen van:
Jan Poster (Diemen), Paul Loeb (Fenix), Christiaan van Saaze (Fenix),
Albert Gerritsen (bestuur BGA).
Ook de directie van de JEbaan is verhinderd.

Arjan van Ketel (Stichting Aangepast Schaatsen) heeft laten weten dat hij na zijn presentatie
op de vergadering van 20 juni j.l., geen verzoeken voor informatie heeft ontvangen.

3. Notulen vergadering 20 juni 2024 (reeds eerder toegestuurd)
De voorzitter neemt het verslag paginagewijs door. 
Er is één inhoudelijke bemerking: Tjerk Gualterie van Weezel merkt op dat hij zich niet heeft
opgeworpen als kandidaat bestuurder, maar wel in eigen kring wil zoeken naar kandidaten.
Daarmee worden de notulen goedgekeurd.

Naar aanleiding van, specifiek  agendapunt11, vraagt AMVJ het woord.
AMVJ kaart de (extra) verhoging van de toerschaats abonnementsbijdragen voor Fenix en
AMVJ aan. AMVJ vraagt zich af of dit expliciet als voorstel in de vergadering is ingebracht.
De voorzitter geeft een uitgebreide toelichting en rechtvaardiging van deze maatregel. Hij licht
toe dat deze verhoging onderdeel was van de ingediende begroting die dus is goedgekeurd
op de ALV van 20 juni. Verenigingen met hardrijders abonnementen hebben jarenlang een
hogere bijdrage betaald, waarvan de toerschaatsrijders mede profiteerden, en in die zin is de
verhoging ook eerlijk. Een belangrijk motief voor de maatregel is het solidariteitsbeginsel;
binnen een vereniging (de BGA dus) steun je elkaar.
Desondanks is AMVJ niet overtuigd. Het is feitelijk niet zozeer het bedrag, maar is het wel
gerechtvaardigd is om de toerrijders van verschillende verenigingen onderling verschillend te
belasten?
Voorzitter constateert dat de standpunten duidelijk zijn en besluit hiermee de discussie.

4. Toekomst van het schaatsen op de Jaap Edenbaan in Amsterdam
Inleiding
Zoals eerder aangekondigd zijn er zorgen over de toekomst van het schaatsen op de Jaap
Edenbaan. Naast het huidige parkeerregime zijn daar de hogere energielasten en de
btw-verhoging, die financiële consequenties zullen hebben. Daarnaast blijft de instroom van
jeugd beperkt en gaat de afname door veroudering door. Dit proces heeft inmiddels ook
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gevolgen voor de beschikbaarheid van schaatstalenten, reden waarom voor dit seizoen twee
selecties zijn geannuleerd. In de vorige najaarsvergadering, op 28 november 2023, heeft Carl
Mureau van de KNSB aan de hand van in- en uitstroomonderzoeken en de
verenigingsmonitor de nodige informatie gepresenteerd en toegelicht. 
De bedoeling is om vanavond, met ondersteuning van vertegenwoordigers van de KNSB en
de gemeente Amsterdam, mogelijkheden en kansen in kaart te brengen, die een positieve
wending kunnen geven aan de schaatssport in Amsterdam.
 
KNSB
De heer Martijn Hagens geeft een presentatie met veel cijfermateriaal, over de ontwikkeling
van de aantallen schaatsers. Dit onderverdeeld in diverse categorieën.
Deze presentatie zal met het verslag aan de verenigingen worden toegestuurd.
Gehanteerde uitgangspunten:
De presentatie is een weergave van landelijke cijfers, die door de verenigingen zelf 
zijn aangeleverd (bij het centrale systeem van de KNSB). 
Het betreft cijfers van de Marathon en de Lange baan, dus geen Shorttrack
Enige bemerkingen:
Het weergegeven beeld is over alle banen heen gezien, wel behoefte aan overzicht met alleen
de gegevens van de Jaap Edenbaan. Martijn zegt toe deze vraag te willen oppakken.
De cijfers laten een redelijk stabiel beeld zien over de beschouwde jaren, maar toont ook
aan dat de instroom van lagere leeftijdsgroepen achter gaat lopen bij de uitstroom op hogere
leeftijd. 
Er wordt nog gevraagd of er een baan is die er qua prestaties wel positief uitschiet.
Die is er en dat blijkt de funbaan Leiden te zijn.

Penningmeester
De penningmeester van de BGA, Peter Luiten, laat het cijfermateriaal zien van 
de BGA. Hij concludeert dat er de afgelopen twee jaar sprake is van een serieuze 
afname. Dit geldt vooral voor toerrijders en jeugdschaatsers.
Er zijn diverse vragen en er ontstaat enige discussie. Een greep hieruit:

● Cijfers nog niet compleet; niet alle jeugdleden zijn al in de cijfers verwerkt; verwerking
hiervan zal echter de tendens niet wijzigen;   

● Algehele tendens valt nog wel mee, maar zorgelijk is zeker de terugloop bij de 
jeugdschaatsers;

● Een factor in de terugloop kan ook de afname in het aantal geboortes zijn;
● Is dit een gevaar of zit het probleem met name in de doorstroming van

jeugdschaatsers naar wedstrijdrijders? René Nolen heeft recentelijk hiernaar gekeken
en vooralsnog is het beeld:  er is wel sprake van doorstroming van jeugd naar
wedstrijdschaatsen, en wat leden naar shorttrack;

● Speelt concurrentie van de JE schaatsschool een rol? Doelgroep van JES is geheel
anders: voor korte tijd lessen geven; na het lessenblok gaan ze weer weg;

● Invloed parkeren en regen? Dit is niet onderzocht;
● Wordt er minder gesport of wordt er minder geschaatst. Het lijkt toch wel een

probleem van schaatsers te zijn;
● Invloed van gebrek aan natuurijs is wel een factor.

Concluderende bemerkingen:
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De lijn gaat niet omhoog, maar is er wel sprake van een echt probleem? 
Peter Luiten: Financiën JEbaan staan onder druk, kosten blijven stijgen, dus ook voor de
schaatsers! Verhoging BTW hangt ons ook nog boven het hoofd.
Het vrijdag jeugdschaatsuur is (toenemend) sterk onderbezet en daar moet flink geld bij. Dat
gaat op deze manier volgend schaatsseizoen wellicht vervallen. Opzeggen scheelt veel
kosten, maar anderzijds willen we meer jeugdschaatsers laten doorstromen. Als vrijdag uur
wordt afgestoten krijg je dat je nooit meer terug.

Gemeente, Stadsdeel Oost
Arnold Brinkman is sportondersteuner en geeft een uiteenzetting wat de gemeente kan
betekenen voor (sport)verenigingen. Hij betoogt o.a. dat het vooral belangrijk is om de basis
van de vereniging op orde te hebben. En als de basis op orde is kan je aandacht schenken
aan bijvoorbeeld meiden/dames of andere doelgroepen.
De verenigingen worden door de gemeente gestimuleerd/ondersteund door:
● eenmalige workshops
● cursussen voor bestuurders
● sportcafé voor alle sporten door elkaar
● er is een (jaarlijkse) pot geld van € 400 K
Verder geldt hierbij:
● alle clubs door elkaar
● geleid door profs
● verenigingen van buiten Amsterdam zijn ook welkom
● palet aan experts beschikbaar om te adviseren
● team sportservice (coaching bestuurders, trainer-begeleiding c.q. ontwikkeling, veelal op

educatief vlak i.p.v. op technisch vlak)
Corine Jong vraagt zich af of deze faciliteiten ook beschikbaar zijn voor verenigingen van
buiten Amsterdam? De BGA kent immers naast circa 4 Amsterdamse verenigingen juist veel
leden uit de regio.
Arnold beaamt dat. Het gaat om sportaanbieders in Amsterdam. En dat zijn alle leden van de
BGA.
Advies is dan ook: Wil je ondersteuning bij gemeente Amsterdam aanvragen, doe het
gezamenlijk in BGA verband. Dat past wellicht niet direct in de standaard procedures, maar
speel het direct via de afdeling Sportondersteuning.

Discussie in subgroepjes
Op voorstel van Martijn Hagens wordt in subgroepjes (gedurende circa 20 minuten) verder
gesproken over ideeën voor verbetering van het schaatsklimaat.
De resultaten hiervan leveren een vijftal sheets met suggesties op, die plenair worden
besproken. Deze sheets zijn gebundeld als bijlage “Sheets van de discussie in subgroepjes”.

Hoe nu verder? Doorpakken is geboden, de noodzaak wordt algemeen onderkend.
Voorgestelde aanpak:
Aan de slag gaan (op korte termijn) met een werkgroep met de opdracht:
● hoe kunnen we de deelname van jeugd vergroten?
● hoe kunnen we de doorstroming van jeugdschaatsen naar

hardrijders-/wedstrijdschaatsen verbeteren?
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Nog een aantal opmerkingen wordt gemaakt:
● Randvoorwaarden voor doorstroming zijn belangrijk (sociaal weefsel er om heen); na

de leeftijd van 12 jaar heb je altijd een grote dip;
● Poel van rijders en aanhang groter maken;
● Enkele jaren geleden is BGA-voorstel voor speciaal uur op vrijdag niet opgepakt; idee

was: Kind centraal. Dat betekende: selecteren op ambitie en talent en begeleiding
door jonge trainer, betaald door BGA.
Voorstel is niet van de grond gekomen omdat de verenigingen hun eigen
leden vast wilden houden. Inmiddels is er op initiatief van een aantal verenigingen op
vrijdag alsnog invulling gegeven aan dit initiatief, dat tot nu toe prima werkt.

Martijn Hagens sluit af met de oproep om binnen de eigen vereniging aan de orde te stellen
wat de vereniging kan/wil bijdragen. Denk daarbij niet primair aan verenigingsleden met een
functie, maar spreek de “gewone schaatsers” aan. De KNSB heeft gemerkt dat mensen best
bereid zijn om een steentje bij te dragen, mits deze bijdrage niet van  structurele aard is.

5. Rondvraag
V1: Leonard Franken informeert waarom Sven Kramer niet welkom was op de JEbaan met
initiatief om schooljeugd te laten schaatsen. 
A1: Dat is niet helder, maar is een afweging geweest van de directie JEbaan en niet van de
BGA.
Aanvullend: Corine merkt op dat ook schoolschaatsen Oostzaan niet mocht in Amsterdam.
Men is toen uitgeweken naar Hoorn.

6. Sluiting
De voorzitter sluit rond 22.30 uur de vergadering, hoopt dat de verenigingen mensen kunnen
en willen vrijmaken om mee te denken over de toekomst van het schaatsen in Amsterdam en
dankt alle aanwezigen voor hun komst en inbreng.

BIJLAGE

Sheets van de discussie in subgroepjes
(zie volgende blz)
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